
 

Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes torsdag den 25. april 2024  

kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (9D) og Elliot Gundelund Siersbøl 

(9C) 

 

Fraværende: Henrik, Cathrine og Mette de Fine 

Licht 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Blev godkendt 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette Thesbjerg Klint blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

18.00 – 19.00 

Orientering 

 

 

 Formanden 

 

 De 3 skolebestyrelsesformænd har skrevet til 

Byrådets medlemmer om Dragør modellen. 

Formændene mener ikke, at den er velegnet til 

at styre økonomien på skolerne. 

Kommunalbestyrelsen holder møde i aften og 

vedtager sandsynligvis modellen. 

 



 Skolen  

 

 Udtræksfagene for 9. klasserne er blevet 

offentliggjort i dag. Eleverne fik det at vide 

samlet i udskolingen i morges. 

 

Orientering om trivselsmålingen. 

Målingen er foretaget i marts måned, og 

resultaterne fremlægges for SB på næste møde. 

Klasserne arbejder ligeledes med målingerne 

og tager det med ind på forældremøder. 

 

 Lærerne 

 

 Der er stor usikkerhed blandt personalet om de 

tilbagevendende besparelser. Der bliver lovet 

ro på økonomien med 2-årige budgetter, og 4 

måneder inde i perioden kommer de første 

besparelser. 

 

 Eleverne 

 

 Elliot har været til møde i FEDK om bl.a. 

stoffer og mistrivsel. Her præsenterede 

eleverne deres holdninger til emnerne, som 

blevet taget godt imod. 

9. og 10. klasserne er ved at forberede sidste 

skoledag fredag den 17. maj. 

Ledelsen holder møder med eleverne og 

lærerne hvor rammerne sættes, så det bliver en 

god dag for alle. Pba. evalueringen fra sidste år 

er 3. klasserne med til vandkamp i år. 

 

 Udvalg 

 

 Intet nyt 

 Kommunalbestyrelsen 

 

 Intet 

4. Besparelser i sektor 3 19.00 – 19.40 Bilag 1. Besparelsesforslag 2024 

Skolen skal spare ½ mio. kr. i 2024. Hertil har 

skolens ledelse lavet et forslag til besparelser. 

Nogle af de foreslåede besparelser, vil 

Skolebestyrelsen have politikerne til at tage 

ansvar for. Det kunne være stoppe med 

udeskole, uge 39 og svømning.  

Et andet forslag er at fjerne lejrskoler. Og det er 

skolen selv, der kan træffe den beslutning, dog 

med den begrænsning, at de kræver at de 2 

andre skoler også fjerner lejrskoler. 

Skolen foreslår, at vi ændrer ringetidssættet, så 

det bliver det samme som på St. Magleby og 

Dragør skoler. Det betyder, at vi går fra 

lektioner af 1 times varighed til lektioner af 45 

min. Det betyder flere men kortere lektioner.  

Dette forslag betyder en besparelse på ca. 1,2 

mio. kr. årligt på personalet. Det betyder en 



reduktion på 2 årsværk, en besparelse der kan 

indfases over 2 år ved naturlig afgang. 

Bestyrelsen var stærkt kritisk over for en 

besparelse så kort inde i det nye år og også med 

så kort varsel. Generelt er der meget stor 

utilfredshed med Dragør modellen, der efter 

bestyrelsens mening ikke egner sig som model 

for at styre skolens økonomi. 

 

Skolebestyrelsen drøftede forslaget om et nyt 

ringetidssæt. 

 

Bestyrelsen besluttede at stemme om 

besparelserne. Inden afstemning ville Thomas 

Petersen have ført til protokol, at han godt ville 

have haft mulighed for at forhøre sig i 

baglandet før han afgav sin stemme. 

 

Det blev besluttet, at stemme om skolen selv 

skal finde besparelsen selv. Her var resultatet: 

5 stemte for 

0 stemte imod og  

4 stemte blank. 

 

Dernæst stemte Skolebestyrelsen om vi skulle 

vælge ringetidssættet som besparelsesforslag. 

Her var resultatet: 

6 stemte for 

0 stemte imod og  

3 stemte blank. 

 

Skolens ledelse fik således mandat til at arbejde 

videre med at indføre en besparelse ved at 

indføre et nyt ringetidssæt fra og med næste 

skoleår. 

 

Skolebestyrelsen nedsatte også et udvalg til at 

koordinere den fortsatte dialog med kommunen 

om besparelser, herunder Dragør modellen. I 

udvalget sidder Carsten, Stine, Thomas H og 

Mette Klint. 

 

5. Vikarudgifter og forbrug 

 

19.40 – 19.55 Bilag 2. Vikarudgifter 4.2023-1.2024 

 

Udskudt til næste møde 

Tallene suppleres med de samme tal fra året 

før. 

 

6. Valg til SB – proces 

 

19.55 – 20.10 Bilag 3. Valgprocedure for 2024 

Bilag 4. Valgproces kommunikation 2024 



 

Carsten, Cathrine, Martine og Mette de Fine 

Licht er på valg. Carsten og Martine stiller op. 

Vi hører Cathrine og Mette om de også stiller 

op. 

 

Skolen i gangsætter valgproceduren. 

 

7. Forældreforeningen får 

ikke skolebalbetaling fra 

enkelte klasseråd 

 

20.10 – 20.20 Bilag 5. Klasseoversigt 

 

Skolen skriver til de 5 klasser, der ikke har 

overført skolebalmidler til støtteforeningen. 

 

8. Princip fra udvalg 20.20 – 20.30 Oplæg fra Udvalg – kommer på dagen 

 

Udskudt til næste møde. 

 

9. Kommende forældremø-

der efter sommerferien 

 

20.30 – 20.50 Oplæg fra Carsten samt drøftelse på proces og 

indhold. 

 

Udskudt til næste møde. 

 

10. Feriekalender 25/26 

 

20.50 – 20.55 Bilag 6. Ferieplan 25-26 

Ferieplanen blev taget til efterretning. 

 

11. Eventuelt 

 

20.55 – 21.00 Kommunen arbejder med nogle principper for 

alkohol og rusmidler. Det vil bl.a. berøre 

afholdelse af sidste skoledag, som de 3 skoler 

sammen vil lave et fælles princip for. 

Kommunen har besluttet, at der ikke bliver  

afholdt en fælles fest for 9. klasserne i dette 

skoleår.  

 

 

 

Kommende møder: 

 

 


